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STYRELSEN FÖR KÄVLINGEÅNS VATTENRÅD 

 
PROTOKOLL STYRELSEMÖTE 
 
Tid: Torsdag den 5 dec 2024 

Klockan 9.00 – 14.15 inkl lunch på Åkersberg i Höör (vattenrådet bjuder) 
 
Plats: Föreningsgatan 11, Höör 
 
Bilagor:  2.1 Vattenvårdsplan (VVP) 2.0 
 2.2 Åtgärdsprogrammet 
 2.3 Förslag Lillås bevattningsvåtmark 
 3.1 Budgetuppföljning 
 

Närvarande 
 
Ordinarie Ledamöter 
Thomas Quist Sjöbo kommun 
Eleni Rezaii Liakou Lunds kommun 
Miroslav Han Eslövs kommun 
Magnus Haara Höörs kommun 
Kenneth Strömbeck  Tomelilla kommun 
Carl von Friesendorff Markägare  
Hadil Karim Nordic Sugar 
 
Ersättare som gick in som ordinarie ledamöter 
Lennart Nilsson Lomma kommun 
Håkan Olsson  Dikningsföretagen 
Christian Alsterberg Sydvatten 
 
Ersättare 
Håkan Bjelkengren Eslövs kommun 
Anders Malmgren Hörby kommun 
Peter Boström Tomelilla kommun  
 
Adjungerade ordinarie 
Annika Söderman Eslövs kommun 
Pardis Pirzadeh Länsstyrelsen Skåne 
Therese Parodi Kävlingeåns vattenråd 
Christoffer Bonthron Kävlinge och Höjeå vattenråd 
 
Adjungerade ersättare 
Karl Asp Lunds kommun 
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Övriga 
Emma Enström Lunds Universitet, Centrum för Miljövetenskap 
 
Konsult 
Timothy Williams Ekologigruppen 
 

1. Introduktion 
 

• Upprop 

• Val av justeringsperson 

• Protokoll från föregående möte 2024-09-17 

• Dagordningen 
-Beslut kommer tas efter varje punkt.  
-Thomas Quist lade till punkt 5.4 Stämmoombud Öresunds Vattenvårdsförbund 
 
Styrelsen beslutar 

- att välja Carl von Friesendorff till justerare 
- att lägga föregående protokoll till handlingarna 
- att godkänna dagordningen 

 
 

2. Vattenvårdsprogrammet 
 
2.1 Vattenvårdsplan (VVP) 2.0    Bilaga 2.1 

Kansliet informerar     
 

Ekonomin: Ursprungsbudget för VVP 2.0 var 500 000 kr. De budgeterade 60 timmarna har 
överskridits för länge sedan. Budget för dialogmötena har också överskridits. Dock har vi 
andra projekt som täcker upp för detta, se nedan ang. Arcadia och Land4climate. 
Forskningen jobbar ”gratis” för vattenrådet, därmed kan vi stryka den budgetposten.  
 
Nyhetsbrev: Vi kommer skicka ut ett nyhetsbrev gällande VVP 2.0 till medlemskommunerna.  
 
Arcadia: Naturbaserade lösningar via Lunds kommun (miljöstrategiska enheten). VVP 2.0 är 
stora delar av Arcadiaprojektet. Kävlingeåns vattenråd får 230 000 kr i ersättning för sin 
medverkan.  
 
Land4climate: Miljöstrategiska enheten Lunds kommun. Återvätning av organogena jordar. 
Återvätningsprojekt i Stångby via KVR. Ska även utredas hur man kan öka 
genomförandehastigheten för stora våtmarksprojekt. 1 aug 2024- 31 juli 2027. 1 Mkr i 
bidrag, dvs 100 % bidrag.   

 
Styrelsen beslutar 

- att godkänna fortsatt arbete inom VVP 2.0, Arcadia och Land 4 Climate enligt redovisad 
planering.  

- Att godkänna organisation, arbetssätt och projektledare enligt ovan presentation. 
 
 
 
 
 
 

Assently: c020498d58b9b43de25e082673f94f3302ac7a8c97131b88f27e7027fa939247304957ee5ebd3f8790c8ea4caa77df2ccfee7960f58e403aa49b8b4857baece0



 

3 (8) 

 

2.2  Vattenvårdsprogrammet    Bilaga 2.2 
 Ekologigruppen informerar om pågående projekt 
 

Timothy Williams informerade enligt presentationen som finns på OneNote. 
 
Under 2024 har 5 vattenvårdsprojekt genomförts; 
Blentarp 14:2. 1,8 ha våtmark.  
Tolånga övre dämme – utrivning av vandringshinder för fri fiskväg 
Hjälmaröd 9:1- Gäddvåtmarker ca 1 ha och 140 m tvåstegsdiken 
Lilla Torpsbäcken – 7 ha ny gäddvåtmark, 1 st omlöp, tot 12 ha gäddvåtmark 
Rolsberga kvarn – reparation 
 
Projektering: 
Främst Rinnebäck (Kävlinge, näringsrening och gäddvåtmark) och Gryet (Näringsrening och 
rekreation, Kävlinge). 
 
Det finns en gedigen lista på många nya projekt att ta vidare.  
 
Önskemål från styrelsen är att konsulten ska skicka ut mail till hela styrelsen inför 
slutbesiktningar, så att styrelsen har möjlighet att följa med ut och titta.  

 
Styrelsen beslutar 

- att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad planering. 
 
2.3 Lillås bevattningsvåtmark    Bilaga 2.3 
 Kansliet informerar 
 

I Sjöbo kommun finns en befintlig bevattningsdamm på 23 000 m3 som ska utökas istället för 
att anlägga en grundvattenborra. Ny bevattningsvolym blir 43 000 m3. Vattenrådet 
finansierar grävning till 0,7 m schaktdjup, markägaren finansierar resterande andel.  
 
Detta uppskattas kosta ca 500 000 kr och den främsta miljönyttan blir näringsrening, men 
den bidrar också med biologisk mångfald samt alla fördelar med bevattningsfunktionen, dvs. 
att vatten och näring recirkuleras ut på fälten. 
 
Beredningsgruppens förslag till styrelsen är att fortsätta med arbetet med Lillås, som verkar 
vara en kostnadseffektiv åtgärd.  
 
Styrelsen beslutar 

- att fortsätta arbetet med Lillås bevattningsvåtmark 
- Carl von Friesendorff åberopade jäv och deltog inte i överläggningar och beslut 

 
2.4 Reparation och underhåll  
 Kansliet informerar 
 

Kansliet hade ett möte där frågan om förhållningssätt kring reparation och underhåll 
diskuterades, vad som framgick på mötet sammanfattas nedan: 
 

• Årlig budget för reparation och underhåll ska förbrukas 

• På längre sikt kan budget behöva ökas 

• Strukturerat arbetssätt, ramavtal, besiktning, priolista, miljönytta, systematisk genomgång av 
befintliga anläggningar. Inspiration kan tas från Höjeå vattenråd. 
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• Kostnad-nytta är oftast högre för rep underh än vid nyanläggning. Kostnad-nytta ska vara hög 
för att rep-underh ska genomföras. 
 
Styrelsen beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
 
2.5 Överlämning av avtal 
 Kansliet informerar 
  

Vi kommer inte utreda frågan om överlämnande av avtal vidare med jurister. Istället tar vi 
varje fall enskilt när behov uppkommer. De flesta markägare tar troligen inte upp ämnet, och 
om man ska ha en policy och göra det på rätt sätt så måste man gå till domstol med 250+ 
anläggningar. 
 
Styrelsen beslutar 

- att fatta beslut enligt ovan 
 
2.6 Fokus Vombsjön 
 Christian Alsterberg eller kansliet informerar 
 

- Våtmarksentreprenad Hjälmaröd 9:1 är klar och slutbesiktigad. 
- Christians roll på Sydvatten kommer ändras och därmed kommer han ha lite mindre tid att 

lägga på Fokus Vombsjön under 2025, under 2025 kommer mer fokus ligga på att följa upp 
projekt som tidigare gjorts. 

- Pågående Entreprenad fiskebåtshamnen. Nuvarande hamn fungerar ej vid lågvattenflöden. 
- Fokus Bolmen besökte Fokus Vombsjön 23 okt 2024 
- Fiskvägen Lilla Torpsbäcken - färdigställd. Kamera ska installeras under vintern. Slutbesiktigad 

och klar. 
 

Styrelsen beslutar 
- att godkänna fortsatt arbete inom Fokus Vombsjön enligt redovisad planering. 

 
2.7 Övrigt 
 Kansliet informerar 
 

• Reduktionsfisket i Sövdesjön. 16 ton på dag 3 av 5. Större mängder mört. Går till biogas 
(Karpalund Kristianstad). 1 ton till Skånes djurpark. 

• Projektbesöket i Kenya/Tanzania 3-16 okt. Therese Parodi medverkade från Kävlingeåns 
vattenråd. Handlar om att ta fram ett index där man kan jämföra länder sinsemellan hur bra 
man är på att jobba med hållbarhetsmål nr 6 – Rent vatten och sanitet för alla. 

• WWS projektet. Ett RISE projekt, gemensam satsning av Vinnova, Formas och 
Energimyndigheten. Projektet ska påbörjas senast dec 2024 och avslutas sep 2025. Handlar 
om förslag till utveckling och tillämpning av gällande regelverk kopplat till vatten, och ny 
vattenresurslag. Istället för kvittblivning av vatten behöver vi se det som en samhällsresurs. 
Vi får besked om bidrag i mitten av dec 2024. 

 
Styrelsen beslutar 

- att lägga övrig information till handlingarna 
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3. Ekonomi 
 
3.1 Status aktuella projekt 
 Kansliet informerar 

Kansliet och Ekologigruppen arbetar med en 3-årsplan för Åtgärdsprogrammet. Som 
komplement till Ekologigruppens presentation av vilka åtgärder som det arbetas med för 
tillfället kommer kansliet arbeta fram en statusrapportering som löpnade presenteras. Syftet 
är att skapa en tydlig redovisning av vad som händer succesivt i Åtgärdsprogrammet. 

 

Projekt Uppskattad budget Entreprenör Beställning ÄTOR Finansiering 

      

      

 
 

Styrelsen beslutar 
- att lägga informationen till handlingarna 

 

3.2  Budgetuppföljning     Bilaga 3.1 
  Kansliet informerar 
 

Budgetutdrag från slutet av nov 2024. Än så länge håller vi oss inom budget i samtliga tre 
verksamhetsben. Det finns utrymme kvar i respektive ben, lönekostnader har inte dragits 
ännu och vi har kvar vissa konsult och entreprenadfakturor. Vi fick högre LOVA-bidrag än vad 
vi budgeterat vilket är bra.  

 
Styrelsen beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
 
3.3 Kostnader för att bedriva verksamheten 
 Kansliet informerar 
 Kansliet har undersökt hur andra vattenråd gör och lämnar ett förslag till styrelsen. 
 
 Förslag till årsarvode:   
 Ordförande: 12 000 kr/året 
 Vice ordförande: 3000 kr/året 
 

Thomas och Eleni får inte rösta då de är ordförande och vice ordförande. Carl von 
Friesendorff klubbar igenom beslutet. 

 
Styrelsen beslutar 

- att föreslå stämman en ersättning på 12 000 kr/år till ordföranden och 3 000 kr/år till vice 
ordförande 
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3.4 Momshanteringen 
 Kansliet informerar 
 
 Pågående dialog inför momsregistrering sker genom att E&Y för samtal med Skatteverket. 
 

Styrelsen beslutar 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
4. Recipientkontroll 

Kansliet informerar 
 
4.1 Månadsrapporter 
 2024-10-07 Månadsrapport sep 
 2024-11-12 Månadsrapport okt 
 
4.2 Övrigt 
 

• De som inte får månadsrapporterna mailar till Therese, som sedan skriver upp er på 
mailutskicks-listan. 

 
Styrelsen beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna och var och en kontrollerar att de får 
informationen. Annars kontaktar de kansliet. 

 
5. Vattenförvaltning/Anmälningar  

Kansliet informerar om fetmarkerade 

 
5.1 Vattenvårdsprogram 

2024-09-24 Signerad beställning Båtisättningsramp vid Vombsjön, Sjöbo kommun 
2024-10-01 ÄTA Hjälmaröd våtmarker 
2024-11-04 ÄTA Örtofta 21:1 
2024-11-12 ÄTA Blentarp 14:2 
2024-11-18 ÄTA 1-4 Båtisättningsramp Vombsjön 

 
Styrelsen beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
5.2 Remisser/samråd 

Besvarade 
2024-11-05 -Remissvar Miljöfarlig verksamhet Nordic Sugar 

Ej besvarade 
2024-10-01 Granskning Tomelilla vattentjänstplan 
2024-10-04 Samråd om MAXIMA VA SYD, sista svarsdatum 28 feb 2025 
2024-10-16 Remiss Miljöfarlig verksamhet Nordic sugar AB 
2024-10-30 Samråd Vattentjänstplan Eslövs kommun 
2024-11-01 Viktiga vattenfrågor i Södra Östersjöns vattendistrikt, Vattenmyndigheten, sista 
svarsdatum 30 april 2025 
2024-11-04 Remiss Översiktsplan 2040 för Tomelilla kommun 
2024-11-04 Samråd - Förslag till vattentjänstplan Lunds kommun 
2024-11-15 Remiss - utkast till ny regional vattenförsörjningsplan för Skåne län 
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2024-11-15 Detaljplan Hälsan, Kävlinge kommun 
 

• Kansliet har startat en remissgrupp i KVR Beredningsgrupp. 
 

Styrelsen beslutar 
- att gällande samrådet ”MAXIMA VA SYD” uppdra kansliet och beredningsgruppen att 

förbereda ett yttrande inför nästa styrelsemöte den 13 feb 2025. 
- att ledamöterna och ersättare skickar synpunkter till yttranden till kansliet och 

beredningsgruppen senast den 30 januari 2025 
 

- att gällande samrådet om ”Viktiga vattenfrågor i Södra Östersjöns vattendistrikt” uppdra 
kansliet och beredningsgruppen att förbereda ett yttrande inför styrelsemötet den 10 april 
2025 

- att ledamöterna och ersättare skickar synpunkter till yttranden till kansliet och 
beredningsgruppen senast den 27 mars 2025 
 

- att kansliet samordnar remissarbete med Höje å och Sege å 
 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
5.3 Övriga anmälningar 

2024-09-25 Avtal Lunds kommun 1,5 tjänst 
2024-11-12 Avslag bidrag vattenmyndigheten (sökt 300 000) 
2024-11-20 Ansökan om fiskevårdsbidrag Grybybäcken, 478 000 kr 
 
Styrelsen beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
 
5.4 Stämmoombud Öresunds Vattenvårdsförbund (ÖVF) 
 

Tilläggspunkt av Thomas Quist. Thomas Quist är både ledamot och stämmoombud i ÖVF, för 
att undvika detta behöver ombud väljas. 

 
Styrelsen beslutar 

- att välja Eleni Rezaii Liakou till stämmoombud i Öresunds Vattenvårdsförbund 
 
 

6. Övrigt 
 
6.1 Medlemmarna informerar  
 Laget runt 
 

MSB tittar på olika åtgärder för att minska översvämningsproblematiken på deras fastighet. 
Bevattningsuttag ur Kävlingeån kommer att gå ut på remiss inom kort. 

 
6.2 Övriga punkter 

• Segeå vattenråd flyttar sitt kansli till Lund 1 jan 2025 

• Vattenrådet har fått en minnesgåva på 8000 kr från Torbjörn Röhrs minnesstund, som 
arbetade för Fortifikationsverket med att bland annat återställa Klingavälsåns ursprungliga 
fåra. Förslag att plantera ett träd i hans minne vid Klingavälsån. 

• Kansliet höll möte 22 okt 2024 med kommunrepresentanter från alla 8 medlemskommuner 
gällande ”Översvämning och Torka inom Kävlingeåns avrinningsområde”  
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• Eventuellt kan Lunds kommun tillhandahålla en 50 % admintjänst som kan delas på de 3 
vattenråden, Höje, Kävlinge och Segeå till en kostnad av ca 100 000 kr/vattenråd årligen.  
 
Styrelsen beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
 

7. Sammanträdestider 2025  
 

Respektive kommunrepresentant ansvarar för att boka lokal och meddelar kansliet. 
 

Alla möten börjar kl 9.00 – 12 

Kl 9-10 Dialogmöte VVP 2.0 

Kl 10-12 Styrelsemöte 

Beredningsgruppen onsdagar Styrelsemöten torsdagar 

15/1 Lund 13/2 Sjöbo 

19/3 Höör 10/4 Lund 

3/9 Kävlinge 25/9 Lund 

12/11 Eslöv 4/12 Hörby 

Årsstämma: 22 maj, plats uppdateras längre fram  

 
10 april skulle vi ha varit i Lomma, men pga lokalbrist är vi i Lund. 
 
 
Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 
- att ha en princip vid styrelsemöten att alla ska närvara fysiskt. I undantagsfall, om det finns 

speciella skäl så kan en ledamot delta digitalt och anmäla detta till kansliet. Det ska inte 
glömmas bort att alla har ersättare som kan deltaga. 
 

  

Thomas Quist förklarade mötet avslutat 

 

För Kävlingeåns vattenråd, digital signering på sista sidan 

 

Thomas Quist  Therese Parodi Carl von Friesendorff 
Ordförande  Sekreterare  Justerare 
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Kenneth Strömbeck  Tomelilla kommun 
Carl von Friesendorff Markägare  
Hadil Karim Nordic Sugar 
 
Ersättare som gick in som ordinarie ledamöter 
Lennart Nilsson Lomma kommun 
Håkan Olsson  Dikningsföretagen 
Christian Alsterberg Sydvatten 
 
Ersättare 
Håkan Bjelkengren Eslövs kommun 
Anders Malmgren Hörby kommun 
Peter Boström Tomelilla kommun  
 
Adjungerade ordinarie 
Annika Söderman Eslövs kommun 
Pardis Pirzadeh Länsstyrelsen Skåne 
Therese Parodi Kävlingeåns vattenråd 
Christoffer Bonthron Kävlinge och Höjeå vattenråd 
 
Adjungerade ersättare 
Karl Asp Lunds kommun 
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Övriga 
Emma Enström Lunds Universitet, Centrum för Miljövetenskap 
 
Konsult 
Timothy Williams Ekologigruppen 
 



1. Introduktion 
 



• Upprop 



• Val av justeringsperson 



• Protokoll från föregående möte 2024-09-17 



• Dagordningen 
-Beslut kommer tas efter varje punkt.  
-Thomas Quist lade till punkt 5.4 Stämmoombud Öresunds Vattenvårdsförbund 
 
Styrelsen beslutar 



- att välja Carl von Friesendorff till justerare 
- att lägga föregående protokoll till handlingarna 
- att godkänna dagordningen 



 
 



2. Vattenvårdsprogrammet 
 
2.1 Vattenvårdsplan (VVP) 2.0    Bilaga 2.1 



Kansliet informerar     
 



Ekonomin: Ursprungsbudget för VVP 2.0 var 500 000 kr. De budgeterade 60 timmarna har 
överskridits för länge sedan. Budget för dialogmötena har också överskridits. Dock har vi 
andra projekt som täcker upp för detta, se nedan ang. Arcadia och Land4climate. 
Forskningen jobbar ”gratis” för vattenrådet, därmed kan vi stryka den budgetposten.  
 
Nyhetsbrev: Vi kommer skicka ut ett nyhetsbrev gällande VVP 2.0 till medlemskommunerna.  
 
Arcadia: Naturbaserade lösningar via Lunds kommun (miljöstrategiska enheten). VVP 2.0 är 
stora delar av Arcadiaprojektet. Kävlingeåns vattenråd får 230 000 kr i ersättning för sin 
medverkan.  
 
Land4climate: Miljöstrategiska enheten Lunds kommun. Återvätning av organogena jordar. 
Återvätningsprojekt i Stångby via KVR. Ska även utredas hur man kan öka 
genomförandehastigheten för stora våtmarksprojekt. 1 aug 2024- 31 juli 2027. 1 Mkr i 
bidrag, dvs 100 % bidrag.   



 
Styrelsen beslutar 



- att godkänna fortsatt arbete inom VVP 2.0, Arcadia och Land 4 Climate enligt redovisad 
planering.  



- Att godkänna organisation, arbetssätt och projektledare enligt ovan presentation. 
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2.2  Vattenvårdsprogrammet    Bilaga 2.2 
 Ekologigruppen informerar om pågående projekt 
 



Timothy Williams informerade enligt presentationen som finns på OneNote. 
 
Under 2024 har 5 vattenvårdsprojekt genomförts; 
Blentarp 14:2. 1,8 ha våtmark.  
Tolånga övre dämme – utrivning av vandringshinder för fri fiskväg 
Hjälmaröd 9:1- Gäddvåtmarker ca 1 ha och 140 m tvåstegsdiken 
Lilla Torpsbäcken – 7 ha ny gäddvåtmark, 1 st omlöp, tot 12 ha gäddvåtmark 
Rolsberga kvarn – reparation 
 
Projektering: 
Främst Rinnebäck (Kävlinge, näringsrening och gäddvåtmark) och Gryet (Näringsrening och 
rekreation, Kävlinge). 
 
Det finns en gedigen lista på många nya projekt att ta vidare.  
 
Önskemål från styrelsen är att konsulten ska skicka ut mail till hela styrelsen inför 
slutbesiktningar, så att styrelsen har möjlighet att följa med ut och titta.  



 
Styrelsen beslutar 



- att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad planering. 
 
2.3 Lillås bevattningsvåtmark    Bilaga 2.3 
 Kansliet informerar 
 



I Sjöbo kommun finns en befintlig bevattningsdamm på 23 000 m3 som ska utökas istället för 
att anlägga en grundvattenborra. Ny bevattningsvolym blir 43 000 m3. Vattenrådet 
finansierar grävning till 0,7 m schaktdjup, markägaren finansierar resterande andel.  
 
Detta uppskattas kosta ca 500 000 kr och den främsta miljönyttan blir näringsrening, men 
den bidrar också med biologisk mångfald samt alla fördelar med bevattningsfunktionen, dvs. 
att vatten och näring recirkuleras ut på fälten. 
 
Beredningsgruppens förslag till styrelsen är att fortsätta med arbetet med Lillås, som verkar 
vara en kostnadseffektiv åtgärd.  
 
Styrelsen beslutar 



- att fortsätta arbetet med Lillås bevattningsvåtmark 
- Carl von Friesendorff åberopade jäv och deltog inte i överläggningar och beslut 



 
2.4 Reparation och underhåll  
 Kansliet informerar 
 



Kansliet hade ett möte där frågan om förhållningssätt kring reparation och underhåll 
diskuterades, vad som framgick på mötet sammanfattas nedan: 
 



• Årlig budget för reparation och underhåll ska förbrukas 



• På längre sikt kan budget behöva ökas 



• Strukturerat arbetssätt, ramavtal, besiktning, priolista, miljönytta, systematisk genomgång av 
befintliga anläggningar. Inspiration kan tas från Höjeå vattenråd. 
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• Kostnad-nytta är oftast högre för rep underh än vid nyanläggning. Kostnad-nytta ska vara hög 
för att rep-underh ska genomföras. 
 
Styrelsen beslutar 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
 
2.5 Överlämning av avtal 
 Kansliet informerar 
  



Vi kommer inte utreda frågan om överlämnande av avtal vidare med jurister. Istället tar vi 
varje fall enskilt när behov uppkommer. De flesta markägare tar troligen inte upp ämnet, och 
om man ska ha en policy och göra det på rätt sätt så måste man gå till domstol med 250+ 
anläggningar. 
 
Styrelsen beslutar 



- att fatta beslut enligt ovan 
 
2.6 Fokus Vombsjön 
 Christian Alsterberg eller kansliet informerar 
 



- Våtmarksentreprenad Hjälmaröd 9:1 är klar och slutbesiktigad. 
- Christians roll på Sydvatten kommer ändras och därmed kommer han ha lite mindre tid att 



lägga på Fokus Vombsjön under 2025, under 2025 kommer mer fokus ligga på att följa upp 
projekt som tidigare gjorts. 



- Pågående Entreprenad fiskebåtshamnen. Nuvarande hamn fungerar ej vid lågvattenflöden. 
- Fokus Bolmen besökte Fokus Vombsjön 23 okt 2024 
- Fiskvägen Lilla Torpsbäcken - färdigställd. Kamera ska installeras under vintern. Slutbesiktigad 



och klar. 
 



Styrelsen beslutar 
- att godkänna fortsatt arbete inom Fokus Vombsjön enligt redovisad planering. 



 
2.7 Övrigt 
 Kansliet informerar 
 



• Reduktionsfisket i Sövdesjön. 16 ton på dag 3 av 5. Större mängder mört. Går till biogas 
(Karpalund Kristianstad). 1 ton till Skånes djurpark. 



• Projektbesöket i Kenya/Tanzania 3-16 okt. Therese Parodi medverkade från Kävlingeåns 
vattenråd. Handlar om att ta fram ett index där man kan jämföra länder sinsemellan hur bra 
man är på att jobba med hållbarhetsmål nr 6 – Rent vatten och sanitet för alla. 



• WWS projektet. Ett RISE projekt, gemensam satsning av Vinnova, Formas och 
Energimyndigheten. Projektet ska påbörjas senast dec 2024 och avslutas sep 2025. Handlar 
om förslag till utveckling och tillämpning av gällande regelverk kopplat till vatten, och ny 
vattenresurslag. Istället för kvittblivning av vatten behöver vi se det som en samhällsresurs. 
Vi får besked om bidrag i mitten av dec 2024. 



 
Styrelsen beslutar 



- att lägga övrig information till handlingarna 
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3. Ekonomi 
 
3.1 Status aktuella projekt 
 Kansliet informerar 



Kansliet och Ekologigruppen arbetar med en 3-årsplan för Åtgärdsprogrammet. Som 
komplement till Ekologigruppens presentation av vilka åtgärder som det arbetas med för 
tillfället kommer kansliet arbeta fram en statusrapportering som löpnade presenteras. Syftet 
är att skapa en tydlig redovisning av vad som händer succesivt i Åtgärdsprogrammet. 



 



Projekt Uppskattad budget Entreprenör Beställning ÄTOR Finansiering 



      



      



 
 



Styrelsen beslutar 
- att lägga informationen till handlingarna 



 



3.2  Budgetuppföljning     Bilaga 3.1 
  Kansliet informerar 
 



Budgetutdrag från slutet av nov 2024. Än så länge håller vi oss inom budget i samtliga tre 
verksamhetsben. Det finns utrymme kvar i respektive ben, lönekostnader har inte dragits 
ännu och vi har kvar vissa konsult och entreprenadfakturor. Vi fick högre LOVA-bidrag än vad 
vi budgeterat vilket är bra.  



 
Styrelsen beslutar 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
 
3.3 Kostnader för att bedriva verksamheten 
 Kansliet informerar 
 Kansliet har undersökt hur andra vattenråd gör och lämnar ett förslag till styrelsen. 
 
 Förslag till årsarvode:   
 Ordförande: 12 000 kr/året 
 Vice ordförande: 3000 kr/året 
 



Thomas och Eleni får inte rösta då de är ordförande och vice ordförande. Carl von 
Friesendorff klubbar igenom beslutet. 



 
Styrelsen beslutar 



- att föreslå stämman en ersättning på 12 000 kr/år till ordföranden och 3 000 kr/år till vice 
ordförande 
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3.4 Momshanteringen 
 Kansliet informerar 
 
 Pågående dialog inför momsregistrering sker genom att E&Y för samtal med Skatteverket. 
 



Styrelsen beslutar 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
4. Recipientkontroll 



Kansliet informerar 
 
4.1 Månadsrapporter 
 2024-10-07 Månadsrapport sep 
 2024-11-12 Månadsrapport okt 
 
4.2 Övrigt 
 



• De som inte får månadsrapporterna mailar till Therese, som sedan skriver upp er på 
mailutskicks-listan. 



 
Styrelsen beslutar 



- att lägga informationen till handlingarna och var och en kontrollerar att de får 
informationen. Annars kontaktar de kansliet. 



 
5. Vattenförvaltning/Anmälningar  



Kansliet informerar om fetmarkerade 



 
5.1 Vattenvårdsprogram 



2024-09-24 Signerad beställning Båtisättningsramp vid Vombsjön, Sjöbo kommun 
2024-10-01 ÄTA Hjälmaröd våtmarker 
2024-11-04 ÄTA Örtofta 21:1 
2024-11-12 ÄTA Blentarp 14:2 
2024-11-18 ÄTA 1-4 Båtisättningsramp Vombsjön 



 
Styrelsen beslutar 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
5.2 Remisser/samråd 



Besvarade 
2024-11-05 -Remissvar Miljöfarlig verksamhet Nordic Sugar 



Ej besvarade 
2024-10-01 Granskning Tomelilla vattentjänstplan 
2024-10-04 Samråd om MAXIMA VA SYD, sista svarsdatum 28 feb 2025 
2024-10-16 Remiss Miljöfarlig verksamhet Nordic sugar AB 
2024-10-30 Samråd Vattentjänstplan Eslövs kommun 
2024-11-01 Viktiga vattenfrågor i Södra Östersjöns vattendistrikt, Vattenmyndigheten, sista 
svarsdatum 30 april 2025 
2024-11-04 Remiss Översiktsplan 2040 för Tomelilla kommun 
2024-11-04 Samråd - Förslag till vattentjänstplan Lunds kommun 
2024-11-15 Remiss - utkast till ny regional vattenförsörjningsplan för Skåne län 
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2024-11-15 Detaljplan Hälsan, Kävlinge kommun 
 



• Kansliet har startat en remissgrupp i KVR Beredningsgrupp. 
 



Styrelsen beslutar 
- att gällande samrådet ”MAXIMA VA SYD” uppdra kansliet och beredningsgruppen att 



förbereda ett yttrande inför nästa styrelsemöte den 13 feb 2025. 
- att ledamöterna och ersättare skickar synpunkter till yttranden till kansliet och 



beredningsgruppen senast den 30 januari 2025 
 



- att gällande samrådet om ”Viktiga vattenfrågor i Södra Östersjöns vattendistrikt” uppdra 
kansliet och beredningsgruppen att förbereda ett yttrande inför styrelsemötet den 10 april 
2025 



- att ledamöterna och ersättare skickar synpunkter till yttranden till kansliet och 
beredningsgruppen senast den 27 mars 2025 
 



- att kansliet samordnar remissarbete med Höje å och Sege å 
 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
5.3 Övriga anmälningar 



2024-09-25 Avtal Lunds kommun 1,5 tjänst 
2024-11-12 Avslag bidrag vattenmyndigheten (sökt 300 000) 
2024-11-20 Ansökan om fiskevårdsbidrag Grybybäcken, 478 000 kr 
 
Styrelsen beslutar 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
 
5.4 Stämmoombud Öresunds Vattenvårdsförbund (ÖVF) 
 



Tilläggspunkt av Thomas Quist. Thomas Quist är både ledamot och stämmoombud i ÖVF, för 
att undvika detta behöver ombud väljas. 



 
Styrelsen beslutar 



- att välja Eleni Rezaii Liakou till stämmoombud i Öresunds Vattenvårdsförbund 
 
 



6. Övrigt 
 
6.1 Medlemmarna informerar  
 Laget runt 
 



MSB tittar på olika åtgärder för att minska översvämningsproblematiken på deras fastighet. 
Bevattningsuttag ur Kävlingeån kommer att gå ut på remiss inom kort. 



 
6.2 Övriga punkter 



• Segeå vattenråd flyttar sitt kansli till Lund 1 jan 2025 



• Vattenrådet har fått en minnesgåva på 8000 kr från Torbjörn Röhrs minnesstund, som 
arbetade för Fortifikationsverket med att bland annat återställa Klingavälsåns ursprungliga 
fåra. Förslag att plantera ett träd i hans minne vid Klingavälsån. 



• Kansliet höll möte 22 okt 2024 med kommunrepresentanter från alla 8 medlemskommuner 
gällande ”Översvämning och Torka inom Kävlingeåns avrinningsområde”  
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• Eventuellt kan Lunds kommun tillhandahålla en 50 % admintjänst som kan delas på de 3 
vattenråden, Höje, Kävlinge och Segeå till en kostnad av ca 100 000 kr/vattenråd årligen.  
 
Styrelsen beslutar 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
 



7. Sammanträdestider 2025  
 



Respektive kommunrepresentant ansvarar för att boka lokal och meddelar kansliet. 
 



Alla möten börjar kl 9.00 – 12 



Kl 9-10 Dialogmöte VVP 2.0 



Kl 10-12 Styrelsemöte 



Beredningsgruppen onsdagar Styrelsemöten torsdagar 



15/1 Lund 13/2 Sjöbo 



19/3 Höör 10/4 Lund 



3/9 Kävlinge 25/9 Lund 



12/11 Eslöv 4/12 Hörby 



Årsstämma: 22 maj, plats uppdateras längre fram  



 
10 april skulle vi ha varit i Lomma, men pga lokalbrist är vi i Lund. 
 
 
Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 
- att ha en princip vid styrelsemöten att alla ska närvara fysiskt. I undantagsfall, om det finns 



speciella skäl så kan en ledamot delta digitalt och anmäla detta till kansliet. Det ska inte 
glömmas bort att alla har ersättare som kan deltaga. 
 



  



Thomas Quist förklarade mötet avslutat 



 



För Kävlingeåns vattenråd, digital signering på sista sidan 



 



Thomas Quist  Therese Parodi Carl von Friesendorff 
Ordförande  Sekreterare  Justerare 
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